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رشد تجارت ایران و عمان در انتظار راه اندازی 
خط کشتیرانی

رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و عمان از هدف گذاری برای تجارت 
پن��ج میلیارد دلاری دو کش��ور خبر داد و گفت ک��ه علت عمده کم تر بودن 
تجارت ایران با عمان نس��بت به امارات، علاوه بر موانع تحریم این اس��ت که 
هنوز خط کش��تیرانی منظم بین ای��ران و عمان نداریم که علارغم مذاکرات 
صورت گرفته، به دلیل کمبود منابع مالی محقق نش��ده اس��ت.جمال رازقی 
در گفت وگو با ایس��نا، با بیان اینکه تجارت ایران و عمان در حال رشد است 
و در نیمه اول امسال هم تجارت دو کشور رشد داشته، گفت: البته این آمار 
تجارت رسمی است.با این حال اگر با حجم تجارت کشور با عمان را با کشور 

امارات مقایسه کنیم، می توان گفت هنوز این رقم کم است.
به گفته وی علت عمده این وضعیت علاوه بر موانع تحریم این است که 
هنوز خط کش��تیرانی منظم بین ایران و عمان نداریم. البته اقداماتی در این 
رابطه انجام ش��ده و اتاق مشترک ایران و عمان با اتاق بازرگانی عمان توافق 
ک��رده ط��رف عمانی و طرف ایرانی هر کدام ۵۰ درص��د یارانه را برای مدت 
مشخصی پرداخت کنند و طرف عمانی هم در این رابطه اعلام آمادگی کرده 
تا بتوانیم خط کشتیرانی منظم داشته باشیم. اما علی رغم اینکه اتاق مشترک 
بارها با سازمان توسعه تجارت مکاتبه کرده و حتی با وزیر سابق هم شفاهی 

صحبت شده و موافقت او را گرفته، این موضوع هنوز محقق نشده است.
رازقی با بیان اینکه خط کش��تیرانی در توس��عه تجارت دو کشور نقش 
مهم��ی ایفا خواهد ک��رد، تصریح کرد: علت محقق نش��دن این موضوع هم 

کمبود منابع مالی در کشور است.
رئیس اتاق مش��ترک بازرگانی ایران و عمان ب��ا بیان اینکه با چند خط 
کشتیرانی در یک سال گذشته صحبت کردیم و آن ها اعلام آمادگی کردند، 
اظهار کرد:اگر سازمان توسعه تجارت حداقل قبولی اولیه خود را اعلام کند، 
 می ت��وان هزینه ه��ا را برآورد و اع��لام کرد، اما در حال حاض��ر میزان منابع 
مورد نیاز برآورد نشده است.وی در پایان خاطرنشان کرد که در حال حاضر 
تجارت س��الانه ایران و عمان تقریبا از سه میلیارد دلار عبور کرده است، اما 

اتاق مشترک برای تجارت پنج میلیارد دلاری هدف گذاری کرده است.

مدیر عامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران اعلام کرد؛

سهم چشمگیر موتورسیکلت ها در انتشار 
آلایندگی های گازی در تهران

مدیر عامل س��تاد معاینه فنی خودروهای تهران گفت: بر اساس سیاهه 
انتش��ار س��ال ۱۳۹۶ ش��هرداری تهران، س��هم موتورس��یکلت ها در انتشار 
 آلایندگی ه��ای گازی مع��ادل ۲۱.۳ درصد و در انتش��ار ذرات معلق برابر با 
۱۰.۱ درصد است که به طور میانگین میزان انتشار آلاینده های موتورسیکلت 
در طول س��ال، حدود ۱۴۸ هزار تنُ برآورد ش��ده ک��ه رقم قابل ملاحظه ای 

است.
به گ��زارش ایس��نا، س��ید محمد مه��دی میرزای��ی قمی درباره س��هم 
موتورس��یکلت ها در آلایندگی هوای شهر تهران گفت:با عنایت به اعلام پلیس 
مبنی بر تردد ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار دستگاه موتورسیکلت در شهر تهران، آمارها 
نشان می دهد در سال ۱۴۰۲ کل مراجعات موتورسیکلت ها به مراکز معاینه فنی 

برای دریافت برگه معاینه فنی برابر با ۸۲۳ هزار دستگاه بوده است.
وی افزود:با در نظر گرفتن اینکه وارد نیمه دوم س��ال شده ایم و آلاینده 
غال��ب در ای��ن نیمه، ذرات معلق هس��تند و ب��ا توجه به آمار بس��یار پایین 
موتورسیکلت ها در زمینه اخذ معاینه فنی، باید ورودی جدی به این مسئله 
داش��ت و برای ترغیب راکبان این دستگاه ها جهت مراجعه به مراکز معاینه 

فنی تصمیماتی اتخاذ کرد.
میرزایی قمی با اش��اره به موضوع اس��تقرار خطوط س��یار معاینه فنی 
 موتورس��یکلت در منطقه ۱۲ ش��هر تهران، گفت: پیش تر س��فارش ساخت

 ۳ خط سیار معاینه فنی موتورسیکلت به این منظور انجام شده و اکنون این 
دس��تگاه ها تولید شده و آماده اس��تقرار و بهره برداری هستند؛ به این منظور 
لازم است هماهنگی های لازم را با پلیس راهور تهران بزرگ داشته باشیم تا 
محل اس��تقرار این دستگاه ها و زمان اجرای این طرح به طور دقیق مشخص 
ش��ود. ضمن اینکه طرح استقرار  معاینه فنی سیار موتورسیکلت برای اولین 
بار اس��ت که در سطح کشور اجرایی خواهد ش��د و قرار بر این شده که این 
ط��رح طی ۲ ماه در قالب طرح های تش��ویقی و ایجابی و انجام معاینه فنی 
رایگان در منطقه ۱۲ اجرایی شود؛ چرا که حجم بالای تردد موتورسیکلت ها 

در شهر تهران مربوط به این منطقه است.
 در 6 مرک�ز معاین�ه فنی ش�هر تهران، ۱۱ خ�ط معاینه فنی 

موتورسیکلت وجود دارد
مدیر عامل س��تاد معاینه فنی خودروهای تهران گفت:در ۶ مرکز معاینه 
فنی ش��هر تهران، ۱۱ خط معاینه فنی موتورس��یکلت وج��ود دارد و طبق 
فرآیندی که در قانون تعریف شده، بر همان اساس فرایند مربوط به آزمون های 
معاینه فنی موتورسیکلت مشتمل بر بحث های آلایندگی و تست های ایمنی 
را انج��ام می دهیم و در واقع هیچکدام از ش��هرهای ای��ران مجهز به چنین 
ظرفیت و استعدادی در خصوص انجام معاینه فنی موتورسیکلت ها نیستند. 
با این حال تعداد مراجعات بس��یار کم بوده که موجب تشدید آلودگی هوای 

شهر شده است.
وی ب��ا بیان اینکه آخرین بار در س��ال ۱۳۹۷ حدود مجاز آلایندگی در 
کش��ور توسط س��ازمان محیط زیست تعیین و ابلاغ ش��ده و بالغ بر ۶ سال 
اس��ت که این حدود مجاز تغییر نکرده اس��ت، گفت: بر اساس مصوبه هیات 
وزیران درباره اصلاح آیین نامه فنی ماده ۲ قانون هوای پاک، مقرر ش��ده بود 
اس��تاندارد آلایندگی موتورس��یکلت ها از ابتدای امسال به یورو ۵ ارتقاء پیدا 
کند، اگر قرار است چنین اتفاقی رقم بخورد لازم است متناسب با آن، حدود 

مجاز معاینه فنی اصلاح شود و ارتقاء یابد.
وی با اش��اره به میزان مراجعات خودروها ب��ه مراکز معاینه فنی، گفت: 
 از ابتدای س��ال ۱۴۰۳ تا پایان مهرماه تع��داد مراجعات نوبت اول خودروها 
به مراکز بالغ بر ۷۰۶ هزار دستگاه خودرو بوده که با احتساب مراجعه نوبت 
دوم به ۹۰۶ هزار دس��تگاه می رس��د. این در حالی است که طبق محاسبات 
انجام ش��ده، تقریبا بین ۳ تا ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار دس��تگاه خودرو در شهر 
تهران مش��مول معاینه فنی هستند که تاکنون کمتر از یک سوم مشمولین 
به مراکز مراجعه کردند و تا پایان س��ال فرصت دارند نس��بت به اخذ معاینه 
فنی اقدام کنند. البته از تعداد ۷۰۶ هزار دستگاه مذکور، ۲۹ درصد مراجعات 
نوبت اول موفق به دریافت معاینه فنی نشدند که پس از مراجعات نوبت دوم 
در نهایت ۹۵ درصد خودروها توانستند معاینه فنی دریافت کنند و ۵ درصد 
هم به علت نقص فنی یا سایر موارد موفق به اخذ آن نشدند و از اخذ معاینه 

فنی انصراف داده اند.
 بر اس�اس قانون هوای پاک، س�ن معاینه فن�ی خودروهای 

نوشماره ۴ سال است
میرزایی قمی اظهار کرد:بر اس��اس قانون هوای پاک، س��ن معاینه فنی 
خودروهای نوش��ماره ۴ س��ال است و از س��ال پنجم این خودروها مشمول 
 اخذ معاینه فنی می ش��وند، طبق آماری که داش��تیم در سال ۱۴۰۲ حدود 
۱۴ هزار و ۳۰۰ دس��تگاه خودرو غیرمش��مول )با سن زیر ۴ سال( به مراکز 
معاینه فنی مراجعه ک��رده بودند که از این تعداد حدود ۲۰ درصد مردودی 
داش��تیم و این مسئله به دلیل سطح کیفی پایین خودروهای داخلی است و 

لازم است به آن رسیدگی شود.

میز خبر

در دیدار معاون وزیر صمت با سفیر چین تاکید شد؛

 توسعه تعاملات تجاری ایران و چین
 با راهبردهای جدید

 در دیدار معاون وزیر صمت و رئیس کل س��ازمان توس��عه تجارت ایران 
با سفیر چین در ایران بر علاقه مندی دو کشور در زمینه توسعه همکاری های 

تجاری بر اساس گسترش ارتباطات و راهبردهای جدید تاکید شد.
به گزارش مهر، محمدعلی دهقان دهنوی در دیدار با زونگ پی وو سفیر 
چین در ایران، همکاری های تجاری ایران و چین را در بالاترین سطح دانست 
و افزود:سازمان توسعه تجارت ایران علاقه مند به توسعه و رشد همکاری های 

سازنده تجاری بین دو کشور است.
ب��ه گفته وی؛ عضوی��ت ایران در پیمان های منطق��ه ای چون بریکس و 

شانگ های تسهیل گر همکاری های تجاری دو کشور خواهد بود.
معاون وزیر صمت به توس��عه همکاری ه��ای دوجانبه از طریق برگزاری 
نمایش��گاه های بین المللی، انتقال تکنولوژی و توس��عه تجاری در زمینه های 

صنعتی و معدنی تاکید کرد.
بر اساس اعلام سازمان توس��عه تجارت ایران، در ادامه این دیدار زونگ 
 پی وو س��فیر چی��ن در ایران بر ش��تاب گیری مثب��ت همکاری های تجاری 

دو کشور تصریح کرد.
وی با اشاره به لزوم توسعه مناسبات تجارت دو کشور در همه زمینه های 
اقتصادی، گفت: چین تمایل دارد که تبادلات تجاری خود با ایران را در همه 

زمینه ها تقویت کند.
گفتن��ی اس��ت در این دیدار محمد آقاجانلو رئیس س��ازمان توس��عه و 
نوس��ازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( نیز حضور داش��ت و نقطه 
نظرات خود را در زمینه توسعه همکاری های مشترک ایران و چین در زمینه 

معدن و صنایع معدنی را بیان کرد.
آقاجانل��و به انتقال تکنولوژی های مدرن از چی��ن به ایران تاکید کرد و 
افزود: دانش روز، بهره وری استخراج معادن را افزایش خواهد داد و به فرآوری 
محص��ولات معدنی با ارزش افزوده بالاتر کمک خواهد کرد. همچنین تبادل 
دانش و تجربیات بین متخصصان و مهندس��ان معدنی دو کشور می تواند به 

بهبود مهارت ها و ارتقای استانداردها کمک کند.

توصیه به مسافران مترو برای ثبت کارت بلیت 
هنگام خروج

 ش��رکت بهره ب��رداری مترو تهران و حومه از مس��افران دائمی ش��بکه 
حمل و نقل زیرزمینی )مترو( خواس��ت هنگام خروج از ایستگاه کارت بلیت 

خود را ثبت کنند.
به گزارش خبرگزاری صدا و س��یما ، ش��رکت بهره برداری مترو تهران 
و حوم��ه در اطلاعیه ای به مس��افران توصیه کرد اگر به صورت دائمی از این 
ش��بکه حمل و نقل اس��تفاده می کنند و کارت بلیت ه��ای اعتباری را برای 
تس��هیل در تردد و همچنی��ن بهره مندی از تخفیف ها تهی��ه کرده اند برای 

مدیریت هزینه سفر موقع خروج هم کارت خود را ثبت کنند.
 ای��ن ش��رکت تاکی��د کرد:هزینه س��فر در خط��وط درون ش��هری در 

کارت بلیت های اعتباری بر اساس مسافت طی شده محاسبه می شود.
بنابر اعلام شرکت بهره برداری مترو تهران و حومه، برای محاسبه نهایی 
هزینه س��فر، ضروری است مس��افران هنگام خروج از ایستگاه، مجدد کارت 
بلیت خود را در دس��تگاه های کنترل نصب ش��ده روی دیوار ایستگاه، ثبت 

کنند تا هزینه سفر آنها به درستی محاسبه شود.

طرح محیط دوستدار سالمند در ۱۰ استان کشور 
اجرا می شود

سرپرست س��ازمان بهزیستی کشور با اشاره به آماده شدن طرح محیط 
دوستدار سالمند گفت: این طرح بزودی در ۱۰ استان اجرایی می شود.

 به گ��زارش باش��گاه خبرن��گاران ج��وان، جلس��ه مش��ورتی دبیرخانه 
ش��ورای ملی س��المند با حضور س��ید جواد حس��ینی، سرپرس��ت سازمان 
بهزیستی کشور، رییس این دبیرخانه و برخی اساتید، فعالان و صاحب نظران 

حوزه سالمندی برگزار شد.
 حس��ینی بعد از ش��نیدن گزارش دبیرخانه شورای ملی سالمند با اشاره 
به اینکه ۱۱ درصد جمعیت کش��ور را س��المندان تش��کیل می دهند، گفت: 
بحران س��المندی در پیش اس��ت درحالی که تا امروز هیچ طرح و برنامه ای 

برای آن تدوین نشده است.
وی با بیان اینکه مطابق برآورد ها ۳۳ درصد جمعیت کش��ور در س��ال 
۱۴۳۰ را س��المندان تش��کیل می دهن��د اف��زود: حوزه س��المندی یکی از 

اولویت های اصلی و مهم سازمان بهزیستی در دوره فعلی است.
سرپرست سازمان بهزیستی کشور با اشاره به اقدامات انجام شده توسط 
دبیرخانه شورای ملی س��المند ادامه داد: سند ملی سالمندان کشور تدوین 

شده، اما در حال بازنگری است.
وی افزود:لایحه دفاع از حقوق سالمندان نیز با نظر شورای ملی سالمند 

بازنگری شد و اکنون آماده ارائه است.
به گفته حسینی، طرح محیط دوستدار کودک باهمت سازمان بهزیستی 
آماده ش��ده اس��ت و ب��ه زودی به صورت آزمایش��ی در ۱۰ اس��تان عملیاتی 

می شود.
وی همچنین با اشاره به برگزاری همایش علمی -کاربردی کارشناسان 
حوزه س��المندی باهدف آموزش همکاران در ماه جاری افزود: بعد از تجربه 
اجرای جشنواره گنجینه های س��المندی در کلان شهر تهران، این جشنواره 

برای سال آینده به صورت ملی برگزار می شود.
سرپرس��ت سازمان بهزیس��تی کش��ور همچنین به آماده س��ازی طرح 
گردش��گری سالمند گفت: درست است که س��المندی یک بحران است، اما 

همین بحران نیز در دل خود در حوزه رونق گردشگری فرصت هایی دارد.
 وی همچنین از نهایی ش��دن بس��ته توانمندس��ازی زنان س��المند تنها 
خبر داد و گفت:طرح احیای ریش سفیدان محلی نیز باهدف بازگشت کرامت 
سالمندی تهیه شده است و به زودی تفاهم نامه آن با معاونت توسعه روستایی 

ریاست جمهوری منعقد می شود تا شاهد اجرای آن در روستا ها باشیم.

وضعیت مسکن های مهر تا ۵ ماه آینده 
تعیین تکلیف می شود

جلس��ه بررس��ی و تعیی��ن تکلیف 
واحدهای باقیمانده مسکن مهر با حضور 
مدیران مربوطه شرکت عمران شهرهای 
جدید و ش��هرهای تابع��ه برگزار و مقرر 
ش��د تا ۵ ماهه آینده تکلیف واحدهای 
مش��خص باقی مان��ده  مه��ر   مس��کن 

 شود.
به گ��زارش مهر، جلس��ه بررس��ی 
و تعیی��ن تکلیف واحده��ای باقیمانده 
مسکن مهر با حضور محمدرضا احمدی 
عض��و هی��أت مدی��ره، قدرت ال��ه ابک 
مدی��رکل فنی و اجرایی و س��ید مهدی 
میر جوادی مدیرکل دفتر توس��عه امور 
مسکن و س��ایر مدیران مربوطه شرکت 
عمران شهرهای جدید و شهرهای تابعه 

به صورت ویدئوکنفرانسی برگزار شد.
در این جلسه که با هدف برنامه ریزی 
برای تعیین تکلیف واحدهای باقیمانده 
مسکن مهر تا پایان س��ال جاری برگزار 

ش��ده بود مقرر ش��د تمامی ش��هرها با 
اولویت پروژه های سه جانبه و تعاونی ها 
از طریق دعوت از متقاضیان و همچنین 
پیگی��ری از راه ه��ای قانون��ی نس��بت 
به ف��روش اقس��اطی و تعیی��ن تکلیف 

تسهیلات بانکی ۳۵ هزار واحد باقیمانده 
اقدام کنند.

واحدهای مس�کن  تکلیف   
مهر با کمتر از ۳۰ درصد پیشرفت

در ادامه این جلس��ه اعلام شد، که 

واحدهای با کمتر از ۳۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی با تسویه نقدی تسهیلات بانکی 
تعیین تکلیف شده و آخرین راهکارهای 
و تحوی��ل  تکمی��ل  ب��ه منظ��ور  لازم 
واحدهای باقیمانده توس��ط شرکت های 

وابسته عملیاتی شود.
گفتنی است شهرهای جدید کشور 
در کل دارای ۴۰۵ ه��زار و ۵۷۱ واح��د 
مس��کن مهر اس��ت که تا کنون حدود 
۳۵۰ هزار واحد آن به متقاضیان تحویل 
و بخ��ش ناچی��زی به دلیل پیش��رفت 
 فیزیک��ی پایی��ن در قال��ب پروژه ه��ای

 نهضت ملی مسکن قرار گرفته است.
در این حوزه همچنین ۳۵ هزار واحد 
در مس��یر فروش اقس��اطی و تحویل تا 
پایان س��ال جاری قرار داشته که تعداد 
مح��دودی از آن ه��ا به دلیل پیش��رفت 
فیزیکی کم به ۶ ماه نخست سال آینده 

موکول شده است.

رئی��س ات��اق اصن��اف ته��ران ضمن بی��ان اینکه 
در فض��ای مج��ازی نباید عرض��ه طلا و س��ایر کالاها 
 توس��ط افرادی صورت گیرد که مج��وز ندارند و حتی 
قابل شناس��ایی نیز نیس��تند، تاکید کرد که واحدهای 
مج��از فع��ال در حوزه خری��د و فروش کالا، بایس��تی 
مجوزه��ای مربوطه را دریافت کنن��د؛ ضمن اینکه باید 

از آن ها حمایت نیز صورت گیرد.
 حمید رضا رستگار در گفت وگو با ایسنا، در رابطه 
با فروش طلا در فضای مجازی بدون دریافت مجوزهای 
لازم از وزارت صم��ت یا تش��کل ها اظه��ار کرد:یکی از 
اش��کال  و ایرادات��ی که در حوزه فروش طلا در کش��ور 
وج��ود دارد، ف��روش این محصولات در فروش��گاه های 

مجازی است که مجوزهای لازم را دریافت نکرده اند.
رئیس ات��اق اصناف تهران افزود: بر اس��اس قانون 
مسئول توزیع کالا در کشور اصناف و واحدهای صنفی 
دارای مجوز کس��ب و کارهس��تند؛ فعالی��ت واحدهای 
ب��دون مجوز باعث به هم ریختی ب��ازار یا کلاهبرداری 

می شود.

وی خاطرنش��ان ک��رد: واحدهایی ک��ه در فضای 
مجازی اق��دام به خری��د و ف��روش کالا می کنند باید 
مجوزهای مرب��وط را دریافت کنند و مورد حمایت هم 
قرار گیرند؛ از س��وی دیگر ای��ن کالاها نباید در فضای 
مجازی توس��ط افرادی عرضه شود که حتی شناسایی 
ه��م نمی ش��وند و قابلیت پیگیری از س��وی اتحادیه یا 

اصناف وجود ندارد.  
ای��ن مقام صنفی تصریح کرد: افرادی که در فضای 

مج��ازی بدون هرگونه شناس��ایی و دریافت مجوزهای 
لازم، اق��دام به خری��د و ف��روش کالا می کنند، امکان 
کلاهب��رداری در فعالیت ه��ای آنها و ف��روش مال غیر 

وجود دارد.
 بازرس�ی اصناف در فروشگاهای مجازی 

بدون مجوز
رئی��س اتاق اصناف تهران با تاکید بر اینکه امروزه، 
فضای مجازی یک واقعیت بازار کش��ور است، گفت: اما 
باید ب��ا واحدهای متخلف برخورد قانونی صورت گیرد، 
خوشبختانه بازرسی های اصناف در این زمینه به صورت 

مستمر در حال انجام است.
ی��ادآوری می ش��ود ک��ه وزارت صنع��ت، معدن و 
تجارت در  مرداد ماه س��ال جاری، س��امانه هوش��مند 
معام��لات و انبارداری فل��زات گران بها را ب��رای انجام 
نظارت ه��ای بیش��تر در فضای مجازی ایج��اد کرد، اما 
هنوز برخی از فروش��گاه های اینترنت��ی بدون دریافت 
 مجوزه��ای لازم اقدام به عرض��ه طلا در فضای مجازی 

می کنند.

در عوارض��ی  الکترونیک��ی  پرداخ��ت   تاکن��ون 
 ۲۵ آزادراه کش��ور اجرایی ش��ده اس��ت که زمینه ساز 
برچیده ش��دن صف ه��ای طولانی پرداخ��ت عوارضی 

می شود.
الکترونیکی ش��دن عوارض��ی آزاد راه ه��ا یکی از 
اصلی ترین سیاس��ت ها در کاه��ش ترافیک های چند 
 کیلومت��ری برخ��ی از آزاد راه های پرت��ردد بود که از 
س��ال های گذش��ته توس��ط وزارت راه وشهرسازی و 
ش��رکت ساخت و توس��عه زیربناهای حمل ونقل کشور 
پایه گذاری شد اما از س��ال گذشته با صدور بخشنامه 
ای اجرای آن کند شده و باعث  شد که سرمایه گذاران 

برای اجرایی شدن این طرح کمی تعلل کنند.
 کاه��ش زمان س��فر، کاه��ش مصرف س��وخت، 
کاهش اس��تهلاک خ��ودرو، پرداخت آس��ان عوارض، 
کاهش خرابی های رویه های آس��فالتی در محل توقف 
دروازه های عوارض بخشی از مزایای الکترونیکی شدن 

اخذ عوارض در آزادراه های کشور است.
 فرهن�گ س�ازی و تس�هیل در پرداخت 

عوارض الکترونیکی آزادراه ضروری است
 در همی��ن زمین��ه مس��عود زاده یک��ی از کاربران 
ج��اده ای کش��ور در گفت وگ��و ب��ا خبرنگار باش��گاه 
خبرن��گاران ج��وان در خصوص پرداخ��ت الکترونیکی 
عوارض آزادراهی گفت: در طول دوس��ه س��ال گذشته 
در برخ��ی از آزادراه ه��ا از جمل��ه تهران -ق��م که به 
صورت الکترونیکی عوارض پرداخت می ش��ود ش��اهد 
کاهش چش��م گیر ترافیک هستیم به طوری که پیش 
 از این حدود نیم س��اعت در ترافیک پرداخت عوارضی 

می ماندیم اما در دو س��ه س��ال گذش��ته با اجرای این 
طرح شاهد روان شدن بار ترافیک هستیم که این یکی 

از اصلی ترین مزایای این طرح است.
وی ادامه داد:باید راهنمایی لازم و بیش��تری برای 
پرداخت ع��وارض از  طریق اپلیکیش��ن های پرداخت 
ع��وارض صورت گی��رد تا رانن��دگان و کارب��ران برای 
پرداخت آن با مش��کل مواجه نشوند که در آینده باعث 

جریمه آنها شود .
 پیگی�ر بیمه ش�خص ثال�ث در پرداخت 

عوارض الکترونیکی آزاد راهی هستیم
در همی��ن زمینه پیش از ای��ن خادمی مدیرعامل 
سابق  شرکت ساخت و توس��عه زیربناهای حمل ونقل 
کش��ور در گفت وگو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران گفته 
بود:روند الکترونیکی شدن عوارضی آزاد راه ها به خوبی 
پیش می رود اما به شرطی که دستگاه ها برای اجرایی 

شدن آن همکاری کنند.
وی ادام��ه داد:پیش از این طبق قانون و در لایحه 
بودج��ه ۱۴۰۲، فرمانده��ی کل انتظام��ی جمه��وری 
اس��لامی ایران و شرکت های بیمه گر به  منظور حمایت 
از الکترونیک��ی ک��ردن آزادراه ه��ای کش��ور ب��ه أخذ 
مفاصاحساب بدهی های ناش��ی از عوارض آزادراهی از 
متقاضیان تعویض پلاک خودرو و خدمات بیمه شخص 
ثالث موظف ش��دند؛ این قان��ون در لایحه ۱۴۰۱ هم 
وجود داشت اما امسال این لایحه لغو شد و همین امر 

باعث شد که اجرای این طرح با کندی روبرو شود.
او بیان کرد:اگر منابع و س��رمایه ه��ای لازم برای 
اجرای این طرح تامین نش��ود نمی توان امیدی داشت 

که الکترونیکی ش��دن ع��وارض آزاد راه ه��ا به خوبی  
 اجرایی ش��ود چراکه بخ��ش عمده ای از پ��روژه های

 آزاد راهی توسط بخش خصوصی در حال اجرا است و 
اگر این طرح انجام نش��ود نمی توان  امیدی  داشت که 
س��رمایه گذاران وارد پروژه های عمرانی و ساخت آزاد 

راه و بزرگراه شوند.
 ۲۵ آزادراه کشور الکترونیکی شده است

محمود ملازینل معاون ش��رکت س��اخت و توسعه 
زیربناهای حمل ونقل کش��ور پیش از این گفته بود:در 
ح��ال حاضر   در ۲۵ آزادراه  کش��ور اخ��ذ عوارض به 
صورت الکترونیکی انجام می ش��ود و در تلاش هستیم 
چه��ار آزادراه باق��ی مان��ده نیز مجهز به این سیس��تم 

شوند.
وی با بیان اینکه  اخذ عوارض الکترونیکی وضعیت 
مطلوبی دارد اما چالش هایی وجود دارد که ممکن است 
شرکت های سرمایه گذار در زمینه ساخت آزادراه ها را 
ناچار به اجرا نکردن عوارض الکترونیکی کند گفت: در 
ح��ال پیگیری برای اصلاحیه لایحه بودجه در خصوص 
حذف بیمه ش��خص ثالت هس��تیم چراکه اجرای این 
اقدام خود یک اب��زار قدرتی برای پرداخت الکترونیکی 

عوارضی از سوی کاربران جاده ای بوده است.
 ملازین��ل اف��زود:۴ آزادراه باق��ی مانده اس��ت که 
در تلاش هس��تیم تا پایان سال آنها هم به این سیستم 
 مجه��ز ش��وند از ۲۹ آزادراه کش��ور اخذ ع��وارض در

 ۲۵ آزادراه به صورت الکترونیکی انجام می ش��ود و در 
تلاش هستیم چهار آزادراه باقی مانده نیز مجهز به این 

سیستم شوند.

رئیس اتاق اصناف تهران:

 برخورد با فروشندگان اینترنتی که بدون مجوز
 طلا می فروشند

عوارضی ۴ آزادراه دیگر هم تا پایان سال 
الکترونیکی می شود

مدیرعامل شرکت توانیر:

پرمصرف های برق به فکر تابستان آینده باشند
مدیرعامل ش��رکت توانی��ر اعلام کرد:مش��ترکان 
پرمصرف برق برای اینکه در تابس��تان سال آینده دچار 
محدودیت مصرف نشوند، به فکر استفاده از انرژی های 

خورشیدی باشند.  
مصطفی رجبی مشهدی، مدیرعامل شرکت توانیر 
در مصاحبه با خبرگزاری صداوس��یما، به پرمصرف های 
برق توصیه کرد از حالا به فکر اس��تفاده از نیروگاه های 
خورش��یدی، تهی��ه ذخیره س��از های ان��رژی ی��ا انجام 
طرح های بهینه س��ازی برای مدیریت مصرف برق خود 

باشند تا سال آینده با محدودیت مواجه نشوند.  
مدیرعامل شرکت توانیر در ادامه از راه اندازی تابلوی 
س��فید در بورس انرژی خبر داد و گفت: متوسط قیمت 

خرید برق تجدیدپذیر در این بازار سه هزار تومان به ازای 
هر کیلووات س��اعت است که این قیمت سرمایه گذاری 

در حوزه تجدیدپذیر ها را جذاب می کند. 
 رجبی مش��هدی در خصوص نحوه محاسبه هزینه 
 برق مش��ترکانی ک��ه بیش��تر از الگ��و )در فصول گرم

 ۳۰۰ کیلووات س��اعت و در فصول سرد ۲۰۰ کیلووات 
 س��اعت( برق مص��رف می کنن��د، گفت: طب��ق قانون،

 هزینه برق پله های مختلف مصرف براساس ضرایبی از 
نرخ تامین برق محاس��به می شود، مشترکان پرمصرف 
 تا الگ��و، نیم برابر هزین��ه تامین برق، مش��ترکانی که 
یک و نیم برابر الگو مصرف دارند، یک و نیم برابر هزینه 
تامین برق، مش��ترکانی که دو نیم برابر الگو و بیش��تر 
از آن مص��رف دارند، ۵ برابر هزین��ه تامین برق را باید 

پرداخت کنند.


